

About Marqués de Riscal:

Marqués de Riscal is one of the oldest wineries in Rioja founded in Elciego (Álava) in 1858 by Guillermo Hurtado de Amézaga.

From the outset it has been a point of reference in the winemaking business. As early as 1858 it became the first winery in Rioja to produce wines according to Bordeaux methods. In 1972 it became the first winery to promote the Rueda Appelation -where its famous white wines are produced- and in 1991 it launched Barón de Chirel, the first "high expression wine", Barón de Chirel 1986. In 2006, it inaugurated the City of Wine, with a hotel designed by the architect Frank O. Gehry, which is the most avant-garde work carried out to date by a Spanish winery.

From the beginning, it has always had a clear export vocation. Today it is present in more than 110 countries to which it exports more than 60% of its production.

In 2021 Marqués de Riscal has been named the second-best vineyard in the world and first in Europe in the World's Best Vineyards 2021 competition.

会社概要:

マルケス・デ・リスカル社は、ギレルモ・ウルタード・デ・アメサガ侯爵によってアラバ地方にあるエルシエゴに 1858 年設立されたリオハ地方で最も古いワイナリーのひとつ。

マルケス・デ・リスカルは、設立当初からワイン製造業界において中心的な存在であった。設立時にはボルドースタイルのワイン製造法をリオハ地方で最初に取り入れる。1972 年、ルエダ原産地呼称を自社の白ワインで真っ先にプロモーション。そして1991 年、際立つ白ワイン「バロン・デ・チレル1986」を醸造。2006 年には建築家の巨匠フランク・ゲリーが手掛けたホテル「シティ・オブ・ワイン」をワイナリー敷地内に建設。これはスペインのワイナリーでは最も革新的な取り組みとされている。

当時から輸出には力を入れており、現在では製造量の60%を110ヵ国へと輸出。

2021年のワールド・ベスト・ヴィンヤード大会では世界第2位、そしてヨーロッパ第1位のワイナリーとして賞を受賞している。